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Närvarande Hans Jarstig (KD), ordförande 
Tomas Brusberg (S) 
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§ 12 Presentation av nya ledamöter 

Beskrivning av ärendet 
Tomas Brusberg, oppositionsråd och Sandra Lidberg, kommundirektören 
presenterar sig och hälsas välkomna av folkhälsorådet. 

_____  
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§ 13 Information från polis och räddningstjänst 

Beskrivning av ärendet 
Madelen Andersson, kommunpolis, ger en lägesbild från polisen. Madelen 
berättar att polisen tillsammans med Hagabodaskolan haft ett riktat 
föräldramöte till föräldrar för de individer det finns en oro för. Det är viktigt att 
följa upp arbetet innan det går för lång tid. 

Vidare berättar Madelen att valborg var stökig, dels var det ungdomar som 
smällde så kallade bangers i närheten av folkmassan och dels var det en stökig 
fest vid Domsand. 

Madelen flaggar även för att den nya lekmiljön på Solhöjden kan bli en plats 
att behöva hålla koll på.  

Daniel Åkerblad, säkerhet- och beredskapssamordnare, rapporterar att det 
hittills i år anmälts 20 stycken tillbud varav de flesta går under kategorin 
"övrigt", bland annat har man hittat ammunition till luftpistol och tomma 
sprutor. Det är Hagabodaskolan tillsammans med Ängen och Sporthallen om 
haft flest tillbud.  

Daniel rapporterar även att de flesta busskurer är krossade igen efter att de 
lagats i december. 

Arbetet med att ta fram en lägesbild och åtgärdsplan går framåt. Daniel berättar 
att det har varit ett stormöte med flera av kommunens verksamheter i april där 
de bland annat analyserade kartläggningen av statistik. Gruppen kom fram till 
tre brott de önskar fördjupa sig i: våld i hemmet, narkotika och brott på sociala 
medier bland ungdomar. Kommunen har dock blivit rekommenderade att 
fokusera på ett brott att arbeta med till att börja med. Arbetet ska vara klart 
under hösten. 

Ordföranden tackar för informationen. 

_____  



 

Folkhälsorådet 

Dokumenttyp 
Sammanträdesprotokoll 

  

Datum 
2024-05-28 

 Sida 
4 

 

 

Justeras Expedieras 
 
 
 

 

§ 14 Information från strategisk samverkansgrupp (SSG) 

Beskrivning av ärendet 
Anna Gustafsson, barn- och ungdomssamordnare, rapporterar från strategisk 
samverkansgrupp.  

• Barn- och utbildningsförvaltningen har haft riktade föräldramöten i 
samverkan med polisen både för årskurs 7 i Hagabodaskolan och 
årskurs 5 i Hagenskolan. 

• Påskhelgen på Elmia/A6 blev lugn men valborg var stökigare.  
• Barn- och utbildningsförvaltningen ser en positiv trend i arbetet med 

skolnärvaro. De såg att en vändning skedde snabbt på låg- och 
mellanstadiet och nu börjar även högstadiet vända. 

• Lag och rättdagar planeras till början av september.  
• Eleverna har fått återkoppling och svarat på frågor kopplat till 

folkhälsoenkät ung. 
• Socialtjänsten prioriterar preventionsarbete i och med socialtjänstlagens 

omställning 
• Det finns en önskan om att utöka föräldraskapsstödet i Habo. 
• Alla barn och ungdomar kommer få ett sommarlovskort. 
• Ett sommarlovsbrev kommer att skickas till alla vårdnadshavare. 

Ordföranden tackar för informationen. 

_____  
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§ 15 Information om Bästa platsen att leva på för barn och 
unga 

Beskrivning av ärendet 
Ida-Klara Johansson, folkhälsoutvecklare, informerar om att Region 
Jönköpings län ska revidera arbetet med "Bästa platsen att leva på för barn och 
unga". Regionen har besökt elevhälsocentraler och nu ska deras arbete 
utvärderas.  

Ett informationsmöte med kommunerna kommer att hållas. 

Ordföranden tackar för informationen. 

_____  
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§ 16 Rapport om hälsosamtal 

Beskrivning av ärendet 
Daniel Brandon, verksamhetschef för Bra Liv Habo, berättar att hälsosamtal 
görs med 40,- 50,- 60- och 70-åringar. 70-åringarna prioriteras. I år är det 509 
personer som har möjlighet till hälsosamtal varav 98 stycken är 70 år. Daniel 
berättar att för varje person går det cirka två timmar inklusive samtal och 
dokumentation.  

Den som fyller 40, 50, 60 eller 70 år blir kallad till hälsosamtal men det är 
frivilligt att delta, vilket kan innebära att det är de personer som är mer 
intresserade av hälsa som går på hälsosamtal. Daniel berättar att det är sällan 
man når 100 % av de som får möjligheten.  

Ordföranden tackar för informationen. 

_____  
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§ 17 Information om fysisk aktivitet på recept (FaR)  

Beskrivning av ärendet 
Pernilla Larsson, folkhälsoutvecklare på Region Jönköpings län, berättar om 
den gap-analys som gjorts på fysisk aktivitet på recept (FaR). 

FaR är en behandlingsmetod som består av fem delar: individuellt rådgivande 
samtal, skriftlig ordination, uppföljning, evidensbaserat kunskapsstöd (FYSS) 
och samverkan med aktivitetsarrangörer.  

Intervjuer har hållts med vårdcentraler och den specialiserade vården. FaR 
ordineras mestadels till patienter som lider av ledsjukdomar som till exempel 
reumatism inom primärvården och till patienter med psykiska sjukdomar inom 
specialistvården. FaR är en viktig behandlingsmetod men det krävs en 
efterfrågan och direktiv från ledningen för att öka användningen. Det saknas 
både kunskap och medvetenhet om FaR hos både ledningen och vårdpersonal. 

Ordföranden tackar för informationen. 

_____  
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§ 18 Information om hälsocenter 

Beskrivning av ärendet 
Kajsa Limnell, hälsocoach på Hälsocenter i Habo, presenterar sig och 
informerar om hälsocenters status. Kajsa jobbar både mot Habo och Mullsjös 
hälsocenter. I Habo har Kajsa arbetat sen mars. Just nu är det 13 klienter 
igång.  

Kajsa lyfter även möjligheten att komma ut i skolarna och föreläsa för 
ungdomarna för att arbeta i förebyggande syfte. 

Ordföranden tackar för informationen. 

_____  
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§ 19 Information om program för social hållbarhet 

Beskrivning av ärendet 
Anna Lööv, miljö- och hållbarhetsstrateg och Ida-Klara Johansson, 
folkhälsoutvecklare, berättar om status för arbetet med att ta fram ett program 
för social hållbarhet. 

De börjar med att presentera varför Habo bör arbeta strategiskt med social 
hållbarhet och det är bland annat för att få en gemensam målbild som utgår från 
behov hos kommuninvånaren och kommunen som organisation (vilka 
utmaningarna är, vart vill vi nå och vilka mål vi behöver ha). Ett gemensamt 
program kan kraftsamla och tydliggöra ansvar. 

Syftet med projektet program för social hållbarhet är att revidera, uppgradera 
och samordna styrande dokument för social hållbarhet utifrån det 
folkhälsopolitiska arbetet och anpassa detta till nuvarande förutsättningar för 
kommunens hållbarhetsarbete. 

Projektet pågår fram till december 2024. 

_____  
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§ 20 Bidrag till utomhuskupor för hjärtstartare 

Beslut 
Folkhälsorådet beslutar att inte erbjuda bidrag till utomhuskupor för 
hjärtstartare. 

Beskrivning av ärendet 
Ett förslag har kommit in om att folkhälsorådet ska bidra med medel till 
utomhuskupor för att exempelvis föreningar ska kunna tillgängliggöra 
hjärtstartare. En utomhuskupa beräknas kosta cirka 8 000 kronor. 

Folkhälsorådet har inte budget för att betala ut ett sådant bidrag.  

Räddningstjänsten ser kontinuerligt över att det finns hjärtstartare på 
strategiska platser i kommunen för att allmänheten ska kunna nå dem så snabbt 
som möjligt. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
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